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Evropska komisija je 
u svom izve{taju
pozitivno ocenila
napredak u civilnoj
kontroli Vojske, {to
predstavqa zapa`en
rezultat Ministarstva
odbrane i sna`no
doprinosi procesu
integracije Srbije 
u Evropsku uniju.
Ministar [utanovac 
je istakao i da je
Ministarstvo tokom
proteklih {est meseci
dobilo podr{ku 
za svoj rad od mnogih
ministarstava odbrane
iz celog sveta, 
a naro~ito iz 
evropskih zemaqa.
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Domu Vojske u Beogradu, 16. novembra, ministar odbrane Dragan [utano-
vac, sa saradnicima, odr`ao je konferenciju za novinare povodom {est
meseci rada novog menaxmenta Ministarstva odbrane (MO). 
Prema re~ima ministra [utanovca, MO Srbije je za samo pola godine
preduzelo veliki broj mera kako bi unapredilo sistem odbrane i re{ava-

lo brojna pitawa od va`nosti za wegovo funkcionisawe. Period od ~etiri go-
dine, koliko traje pun mandat ministra, realno je vreme da sve te mere daju po-
zitivne efekte. Svi aktuelni problemi ne mogu se re{iti onoliko brzo koliko
se to mo`e u~initi nekome ko ih posmatra spoqa, bez detaqnog sagledavawa
svih relevantnih ~iwenica.

Ministar je na po~etku posebno naglasio da je Evropska komisija u svom
izve{taju pozitivno ocenila napredak u civilnoj kontroli Vojske, {to predsta-
vqa zapa`en rezultat Ministarstva odbrane i sna`no doprinosi procesu in-
tegracije Srbije u Evropsku uniju. Ministarstvo je tokom proteklih {est mese-
ci dobilo podr{ku za svoj rad od mnogih ministarstava odbrane iz celog sve-
ta, a naro~ito iz evropskih zemaqa.

AKTIVAN PRISTUP PROBLEMIMA
Prvi od rezultata rada koje je izdvojio ministar [utanovac jeste pri-

prema zakonske regulative iz domena odbrane. Jo{ u septembru stru~ni timovi
MO zavr{ili su pripremu predloga Zakona o odbrani i Zakona o Vojsci. Ti
nacrti zakona su relativno dugo bili na javnoj raspravi. Vlada Srbije je pre
dve nedeqe usvojila predloge ta dva zakona koji su dati Skup{tini Srbije. Do-
no{ewe zakonskih akata, kako je apostrofirao ministar, osnovni je preduslov
da se ispune ne samo wegova li~na o~ekivawa, ve} i svih onih koji `ele br`i
napredak u svim oblastima unutar sistema odbrane. 

Rukovodstvo MO, uz aktivan pristup problemima, i{lo je u susret zadovo-
qewu potreba u za svaku dr`avu veoma osetqivom sektoru odbrane. Izradilo
je niz strategijskih dokumenata, me|u kojima i Nacrt strategije nacionalne bez-
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rodroma u Batajnici u civilno-
vojni aerodrom. Tre}i projekat,
koji }e imati nekoliko faza, za-
vr{etak baze „Cepotina”, nado-
mak Bujanovca, bitno }e uticati
na poboq{awe bezbednosti na
jugu Srbije. U slu~aju eventualnog
prelivawa nasiqa s Kosova na jug
Srbije, Vojska je potpuno spremna
da reaguje brzo i efikasno, zajed-
no sa policijom.

Na popravqawu materijal-
nog polo`aja pripadnika MO i
VS, kako je re~eno na konferen-
ciji za novinare, mnogo toga bi-
}e u~iweno tokom naredne godi-
ne. Nasle|eni buxet i period u
kome je primeweno privremeno
finansirawe dozvolili su po-
ve}awe plata zaposlenih u si-
stemu odbrane za samo 4,2 po-
sto za proteklih pola godine.
Posle uskla|ivawa sa prima-
wima ostalih dr`avnih slu`be-
nika, o~ekuje se rast tih zarada
za oko trideset posto. Iako to
mo`da zvu~i puno, kada se uzme u
obzir stepen obrazovawa i od-
govornost du`nosti koje oba-
vqaju zaposleni u VS i MO, ja-
sno je da su wihove plate me|u
najni`ima u dr`avnoj upravi.

Iznos slu`benih dnevnica
uskla|en je sa drugim dr`avnim
organima. Dnevnice u Kopnenoj
zoni bezbednosti su pove}ane, ~i-
me je stimulisano qudstvo koje se
tamo nalazi u posebnom stepenu
pripravnosti za delovawe. Pove-
}ana je i nov~ana naknada za de-
`urstva lekara u vojnim zdrav-
stvenim centrima, jer je ona bila
vi{estruko mawa nego u civilnim
bolnicama.

Izdvojen je novac potreban
za zavr{etak izgradwe stanova
na Be`anijskoj kosi u Beogradu, za
koje su odavno podeqena re{ewa

o useqewu. Tako|e, pokrenuta je procedura za nabavku 309 slu`benih
stanova koji }e biti dodeqivani iskqu~ivo onima koji obavqaju od-
govorne zadatke na odre|enim formacijskim mestima. Nakon isteka
slu`be svako }e morati da se iseli iz takvog stana.

Slede}e godine o~ekuje se reorganizacija Ministarstva odbra-
ne kada }e biti odre|ena i sistematizacija radnih mesta. Prema
analizi postoje}i sistem je predimenzionisan.Novom organizacijom
Ministarstvo }e mo}i da odgovori postoje}im potrebama i mogu}no-
stima Republike Srbije da odr`ava svoje odbrambene funkcije.

PILOTI VI[E LETE
Pove}awe broja sati letewa na{ih pilota sa {est na 17,5

sati godi{we, ministar je ocenio kao veliki napredak, ali je do-
dao i da je potrebno jo{ dosta truda da se taj nivo podigne na stan-
dard Natoa od oko 200 ~asova naleta, {to je ciq kome se te`i.
Prema planu remonta aviona, dva MiG-a 29 sti}i }e u Srbiju do
kraja godine, a remont ostalih letelica se nastavqa.

Odziv septembarske generacije regruta od 99 posto, poziti-
van je rezultat koji ohrabruje. Za razliku od junske partije koja je
bila malobrojnija, i od koje je oko 12 procenata regruta naknadno
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bednosti Republike Srbije. Taj
strategijski dokument ranije je
radilo vi{e kabineta razli~i-
tih politi~kih institucija. Me|u-
tim, u MO je odlu~eno da se ide u
susret dono{ewu tako va`nih
akata pripremom predloga koji
sadr`i ekspertizu bezbednosnih
izazova i kapaciteta Srbije. Ta-
ko|e, ura|eni su Nacrt strategi-
je odbrane i Strategijski pregled
odbrane. Wihovom izradom
stvorena je osnova za definisa-
we delokruga rada MO unutar
Vlade Republike Srbije. To je
u~iweno zbog prelaska nadle-
`nosti nad odbranom sa dr`av-
ne zajednice Srbija i Crna Gora
na Republiku Srbiju, koja je po-
sle razdru`ivawa postala samo-
stalna dr`ava.

Ministar je na konferenci-
ji za novinare izrazio zadovoq-
stvo predlogom dela buxeta Sr-
bije za narednu godinu koji se od-
nosi na MO. Ministarstvo fi-
nansija ispoqilo je razumevawe
za potrebe MO, te je za narednu
godinu predvi|en buxet u iznosu
koji je neznatno mawi od 2,4 pro-
centa bruto dru{tvenog proizvo-
da. To je najve}i buxet kojim je
Ministarstvo raspolagalo to-
kom du`eg niza godina, a koji ga-
rantuje da }e sistem odbrane za
godinu dana biti podignut na
znatno vi{i nivo.

– Ukoliko se dogodine u ovo
vreme to ne desi, niko drugi ne-
}e biti kriv osim menaxmenta u
Ministarstvu. Ovo govorim veo-
ma odgovorno, i nadam se da }u i
slede}e godine biti tu sa vama
da analiziramo ono o ~emu smo
sada govorili i ono {to u me|u-
vremenu budemo u~inili – nagla-
sio je [utanovac obra}aju}i se
novinarima.

VI[E INVESTICIJA
Ministar [utanovac je u daqem toku konferencije govorio o

tome da u najve}em broju zemaqa primawa vojnih penzionera nisu
deo buxeta MO. U Vladi Srbije postignuta je saglasnost da se ona iz-
uzmu iz odbrambenog buxeta. Time }e se i raspodela sredstava iz bu-
xeta MO Srbije pribli`iti raspodeli u buxetima zemaqa kao {to
je Norve{ka, u kojoj se oko 40 posto novca izdvaja za plate zaposle-
nih, oko 30 posto za odr`avawe i preostalih oko 30 posto za inve-
sticije. Uz ura~unavawe sredstava iz Nacionalnog investicionog
plana (NIP), u iznosu od oko pet milijardi dinara, i uz sopstvene
prihode koje ostvaruje, MO Srbije u narednoj godini izdvoji}e oko
50 posto novca za plate, oko 30 posto za odr`avawe i oko 20 posto
za investicije, {to je dosta dobar rezultat, kada se ima u vidu da je
to vi{e sredstava za investicije nego za protekle tri do ~etiri go-
dine zajedno. 

Ministarstvo odbrane kandidovalo je za NIP tri velika pro-
jekta. Prvi je investicija u letelice koje }e se anga`ovati u pomo}i
civilnom sektoru u slu~aju elementarnih nepogoda, {to je deo tre}e
misije Vojske Srbije. Drugi zna~ajan projekat je konverzija vojnog ae-

ALGORITAM ZA STAN
Iz buxeta je izdvojeno oko milijardu dinara za

pomo} u re{avawu stambenih problema, koji su i naj-
te`i me|u nasle|enim problemima. Ciq menaxmenta
MO jeste da prona|e algoritam mera kojima }e se mla-
dim qudima koji `ele da rade u Vojsci omogu}iti da sa
mnogo vi{e entuzijazma pristupe poslu znaju}i da }e
mo}i da od svoje plate i subvencija kupe stan koji }e
otplatiti.
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NOVE REGISTARSKE TABLICE
Prvi put javnosti su predstavqene nove registarske

tablice vojnih motornih vozila, kao deo procesa stvarawa
novog imixa i prepoznatqivosti pripadnika VS u javnosti.
To je nastavak davawa savremenog vizuelnog identiteta Voj-
ske, koji je zapo~et primenom novih oznaka na uniformi
srpskih vojnika.



REAGOVAWE U KRIZNIM SITUACIJAMA
U Centru za mirovne operacije General{taba Vojske Srbije

15. i 16. novembra odr`an je seminar „Izgra|ivawe kapaciteta
civilnog kriznog planirawa”. Pored pripadnika Ministarstva
odbrane i Vojske Srbije, na wemu su u~estvovali i predstavnici
Ministarstva unutra{wih poslova Srbije, Crvenog krsta, Gorske
slu`be spasavawa, organizacija iz oblasti za{tite `ivotne sre-
dine i lokalne samouprave.

Seminar je, uz finansijsku podr{ku Kraqevine Holandije, re-
alizovan u organizaciji Ministarstva odbrane Srbije, a na osno-
vu Plana bilateralne saradwe Republike Srbije i Kraqevine Ho-
landije.

Tridesetak u~esnika radilo je po sistemu radionica i panel
diskusija na kojima su uve`bavani planirawe, organizovawe i re-
alizacija civilne i vojne saradwe lokalnih, regionalnih, pa i me-

|unarodnih snaga i institucija, anga`ovanih u slu~ajevima koji se
smatraju kriznim, poput elementarnih nepogoda, teroristi~kih na-
pada i drugih oblika ugro`avawa qudi i imovine.

Na po~etku seminara, u~esnike su pozdravili ambasador
Kraqevine Holandije u na{oj zemqi Ronald van Dartel i dr`avni
sekretar u Ministarstvu odbrane dr Zoran Jefti}. Vode}i preda-
va~ bio je direktor Programa za razvoj u Centru za reagovawe u
kriznim situacijama na ameri~kom univerzitetu „Xon Hopkins”,
Erl Val, koji je u~estvovao u planirawu, organizaciji i realizaci-
ji re{ewa za krize u Libanu, Pakistanu, Kolumbiji, Keniji, Tajlan-
du, Tanzaniji. Pored wega, svoja iskustva u planirawu dejstava u
kriznim i vanrednim situacijama izneli su i eksperti iz Xefer-
son instituta.

RAZGOVORI O INFORMACIONIM 
SISTEMIMA
Uprava za buxet i finansije Ministarstva odbrane organi-

zovala je 21. i 22. novembra ekspertske razgovore sa nema~kim
kolegama Egbertom Krejnom i Holgerom Hempelom o informacio-
nim sistemima i procedurama interne revizije u Bundesveru. 

Ekspertske razgovore je, uz u~e{}e predstavnika nadle`nih
uprava Ministarstva odbrane i Vojske Srbije, otvorio na~elnik
Uprave za buxet i finansije Aleksandar Stojanovi}.

Tom prilikom predstavqeni su izgradwa, organizaciona
struktura i procedure interne revizije u Bundesveru. Razmewena
su iskustva o razvoju IT sistema za ra~unovodstvo i wegovoj struk-
turi. Na konkretnim primerima razmatrane su i druge teme poput
formirawa umre`enog sistema i kori{}ewa baze podataka za ce-
lokupno Ministarstvo odbrane.
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otpu{teno sa slu`ewa zbog neke vrste nesposobnosti, iz prethodne
partije otpu{teno je tek ne{to mawe od deset posto.

Tender za nabavku telekomunikacione opreme uskoro }e biti
zavr{en, {to predstavqa jedan od najve}ih projekata u toj oblasti
tokom vi{e decenija. Ta oprema treba da omogu}i boqe funkcionisa-
we sistema odbrane, ali i interoperabilnost u slu~aju anga`ovawa
na{ih snaga u mirovnim operacijama u svetu.

Nedavno je predlo`eno da Vojnomedicinska akademija postane
regionalni centar vojnog zdravstva. To je dobra vest i svojevrsno pri-
znawe za odluku da se spre~i uru{avawe sistema vojnog zdravstva do
kog je do{lo u ostalim dr`avama biv{e Jugoslavije. Osim toga, ruko-
vodstvo MO vodi i razgovore o ideji da se formira Univerzitet od-
brane, obrazovno-nau~na ustanova koja bi imala vi{e fakulteta.

IZMIRENA DUGOVAWA
– Izmirena su sva dugovawa koje je na{e ministarstvo u pret-

hodnom periodu imalo – rekao je ministar [utanovac i naglasio
da je Vojska smawila operativne tro{kove {to mo`e dovesti ~ak i
do pojave suficita do kraja godine. To, prema wegovim re~ima, sve-
do~i da se Vojska pona{a odgovorno prema buxetu.

Ministar je izrazio i zadovoqstvo me|unarodnom vojnom sa-
radwom, naro~ito u zajedni~koj obuci sa stranim armijama, a po-
sebno je istakao zajedni~ke ve`be sa Nacionalnom gardom Ohaja.
Komunikaciju sa inostranstvom, kako je najavio, ministar }e poja-
~ati jer smatra da je MO po definiciji okrenuto spoqnoj politici
zemqe. On je najavio svoju skoru posetu Francuskoj i ocenio da je
vojno-vojna saradwa dobar put za razvoj me|usobnih odnosa s dru-
gim dr`avama. 

U zavr{nici konferencije re~eno je da je u prethodnom perio-
du vojna policija kontrolisala 104 kasarne. Proveravano je da se
u wima ne skrivaju ha{ki optu`enici, ali je i utvr|ivano stawe
obezbe|ewa tih objekata.

Na pitawe o stavu DSS o vojnoj neutralnosti Srbije, [utano-
vac je rekao da se u predlogu DSS-a pomiwe Partnerstvo za mir, a
taj program je dovoqan okvir za intenzivnu me|unarodnu vojnu sa-
radwu. ̂ lanstvo Srbije u Nato jako je daleko od realnosti i menax-
ment Ministarstva odbrane trenutno se ne bavi tim pitawem. 

Aleksandar ANTI]
Aleksandar PETROVI]

ODAVAWE PO[TE
Ministar je podsetio da je jedna od wegovih prvih

aktivnosti na novoj du`nosti bio susret sa porodica-
ma vojnika poginulih u bombardovawu bolnice „Dragi-
{a Mi{ovi}”, i da je tom prilikom obe}ao izgradwu
spomenika `rtvama. Sa Skup{tinom Beograda ve} je
zavr{en projekat spomenika, adekvatnog izgleda i zna-
~aja, i on }e sigurno biti gotov na slede}u godi{wicu
wihovog stradawa.

OTKLAWAWE SUMWI
Povodom sumwi javnosti o postojawu transkripta

razgovora pilota Natoa i baze prilikom bombardova-
wa zgrade RTS-a, ministar je izjavio da izve{taj Kan-
celarije Natoa u Beogradu, koji je li~no zatra`io, go-
vori da Alijansa ne raspola`e nikakvim podacima o
tome. Niko u MO i G[ VS nema razloga da krije po-
stojawe takvog dokumenta.


